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A Gázközösség rendezvényei, a szekszárdi Szak-
mai Nap és a Földgázfórum sikereseknek bizo-
nyultak, mindkettõn jelentõs számban jelentek 
meg az egyesület tagjai. Ezen rendezvények ki-
emelt célja, hogy a megszokottól eltérõ témákat, 
szakmai újdonságokat, perspektívákat nyújtsa-
nak a résztvevõknek.

Murányi Sándor beszédében megoldásra váró 
problémákat, feladatokat is jelzett: „Tovább kell 
fejleszteni azokat a módszereket, amelyekkel a 

tagság javaslatait, ötleteit, problémáit még ha-
tékonyabban tudjuk kezelni. A honlapon olyan 
adatbázist kell kialakítani, amelynek segítségé-
vel megoldható a tagok tudásának és mûszaki 
lehetõségeinek egymás közti megosztása, át-
adása. Sikeresen kell pályázni az E.ON által ki-
ajánlott munkákra.”

Az elnöki beszámolóhoz Bozsó Béla, a Ma-
gyar Épületgépészek Szövetsége (MÉGSZ) 
ügyvezetõje is hozzászólt, kiemelve, hogy tag-
jai számára a Gázközösség kedvezményes díjért 
elõfizeti az Épületgépészt, és a MÉGSZ a Gázkö-
zösség tagjainak ingyenesen küldi el a pályázat- 
és jogszabályfigyelõ hírlevelet, a Csõpostát.

A szövetség más szolgáltatásaira (tanfolya-
mi díjból kedvezmény, ingyenes belépõ a nap-
energia-hasznosítási konferenciára) vonatkozó 
tagi kedvezményeket is megkapják a Gázközös-
ség tagjai. A MÉGSZ elnöksége az érdekvédel-
mi javaslatok kidolgozásakor több alkalommal 
is kikérte a Gázközösség elnökének véleményét. 
A közgyûlés az elnöki beszámolót valamint az 
etikai, költségvetési és tagfelvételi bizottságok 
vezetõinek beszámolóit elfogadta.

A közgyûlés fontos napirendjeként Murányi 
Sándor javasolta a tagoknak, hogy Bayer Károlyt 
válasszák meg a Gázközösség tiszteletbeli elnö-
kének, amit a jelenlévõk egyhangú szavazással 
támogattak.

A közgyûlésen a tagság 18 jelölt közül a 
következõ személyeket választotta meg az el-
nökség tagjának: Antal István, Bernula Károly, 
Bozsó Béla, Czétány László, Cserkúthy László, 
Kirch Ervin, Körösztös Imre, Leikauf Tibor, Mu-
rányi Sándor, Sántha Károly, Somlai Róbert.

Hagyományos napirend közgyûléseinken Diet-
helm Mohr E.ON-szakértõ felszólalása. Mohr úr 
ezúttal is eljött a Gázközösséghez. Beszédében 
elemezte a piaci és szakmai trendeket majd kife-
jezte azt a meggyõzõdését, hogy a meglehetõsen 
gyors energiapiaci változások közepette a Gáz-
kösségre mint együttmûködési keretre és mint a 
vállalkozók szakmai fejlesztésének fontos szer-
vezetére a jövõben is szükség lesz.

A közgyûlés után közös ebéd és szabadidõs 
programok következtek, amelybe már a tagok 
családtagjai is bekapcsolódtak.

Új vezetőséget választott  
az augusztusi közgyűlés
Ismét Murányi Sándor az elnök

Augusztusban a Fejér megyei Rácalmáson tartotta éves rendes közgyûlését egyesületünk.  
A szokásos éves beszámolókon és értékeléseken túl ezúttal az elnökség és a bizottságok új-
jáválasztása is megtörtént.

A közgyûlés dönti el az alapvetô egyesületi kérdéseket

A megjelent tagoknak elsõként az elmúlt év 
munkájáról számolt be a Gázközösség elnö-
ke, Murányi Sándor, pécsi vállalkozó.

„Amikor elvállaltam a Gázközösség elnöki tisz-
tét, tudtam, hogy nem lesz egyszerû dolgom. 
Számos nézõpontot, érdeket, igényt kell össze-
hangolni és kezelni. Azzal is együtt kell élnünk, 
hogy nemcsak egymás partnerei, hanem ver-
senytársai is vagyunk” – kezdte beszédét az el-
nök. A sikerrel teljesített feladatok között emlí-
tette, hogy jól bevált az „apró, türelmes lépések” 
módszere. Ennek segítségével számos prob-
lémát sikerült megoldani. Kialakult az E.ON-
nal való kapcsolattartás, kommunikáció mód-
szere a javaslatok, ötletek megtárgyalására és 
az eredmények kiértékelésére. Fejlesztették az 
egyesület honlapját, lényegesen használhatóbb 
lett az ügyfeleknek szóló rész és elõnyére ala-
kult át a tagok egymás közötti kapcsolattartása.  

Elnökválasztás  
az elnökségi ülésen

A Gázközösség alapszabálya szerint elnö-
köt a közgyûlés utáni elsõ elnökségi ülésen 
kell megválasztani az elnökség tagjai közül. 
Az elnökség ismét Murányi Sándort válasz-
tották meg elnöknek.
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Antal István

60 éves, víz-, gázve-
zeték és -készülék-
szerelõ, gázszerelõ 
mester, központifûtés-
szerelõ, épületgépész 
technikus.
Cégében, a székesfe-

hérvári Antal-Therm Épületgépészeti Kft.-ben 
ügyvezetõ és tulajdonos, fõ szolgáltatásaik: 
épületgépészeti kivitelezés, gáz-mûszaki bizton-
sági felülvizsgálat. A MÉGSZ Fejér megyei elnök, Fe-
jér Megyei Kereskedelmi és Iparkamara küldött.

Bernula Károly
58 éves, végzettségei: 
épületgépészeti mûszaki 
fõiskola, fûtés- és gáz-
szerelés mestervizsga, 
felelõs mûszaki vezetõ, 
mûszaki ellenõr.
A pécsi Intertherm Kft-

ben ügyvezetõ. A cég fõ tevékenységei: víz-, 
gáz-, fûtés tervezése, szerelése, mûszaki szak-
értés, mûszaki ellenõrzés, energetikai tanúsítás, 
mûszaki biztonsági felülvizsgálat, gázmérõ- és 
nyomásszabályzó-felszerelés és -csere, gázsze-
relés önátadási lehetõséggel. Kamarai mester-
vizsga-bizottság elnöke.

Bozsó Béla
51 éves, végzettsége: 
jogász, publicrelations-
szakértõ. A Magyar Épü-
letgépészek Szövetsé-
gének ügy vezetõje, a 
szervezet pécsi irodájá-
ban dolgozik. A MÉGSZ 

fõ szolgáltatásai: szakmai érdekvédelem, 
felnõttképzés, rendezvényszervezés, szakmai 
médiumok kiadása, irányítása a fõ feladata. 

Czétány László
51 éves, épületgépész 
és gázipari szakmérnök.
Cége a dombóvári MC-
Therm Épületgépé szeti 
Kft., ahol ügyvezetõ.  
A cég fõ területei: épü-

letgépészeti tervezés, kivitelezés, kereskedelem.

Cserkúthy László

52 éves, végzettségei: 
gépipari szakközépis-
kola, épületgépészeti 
mûszaki fõiskola, gáz-
ipari szakmérnök.
Cége a pécsi GLT Del-
ta Épületgépész Kft., 

amelynek ügyvezetõje és tulajdonosa. A cég fõ 
tevékenysége épületgépészeti kivitelezés.
További tisztsége: a Magyar Épületgépészek 
Szövetségének tiszteletbeli elnöke. 

Kirch Ervin
48 éves, végzettsé-
gei: gázvezeték- és 
készülékszerelõ mes-
ter, központi fûtés és 
vízvezeték-szerelõ.
Cége a bonyhádi Kir-
kop Kft., amelynek 

ügyvezetõje és tulajdonosa. A cég fõ tevékeny-
sége: épületgépészeti kivitelezés, gázkészülék-
szerviz. A MÉGSZ alelnöke.

Körösztös Imre
42 éves, végzettsé-
gei: épületgépész mér-
nök, szakmérnök, 
passzívház-tervezõ.
Cége a pécsi Körex Kft., 
aminek ügyvezetõje és 
tulajdonosa, fõ tevé-

kenysége: tervezés. A MÉGSZ Baranya megyei 
elnöke.

Leikauf Tibor
56 éves, épületgépész  
mérnök, környezet-
védelmi szakmér-
nök, EU-energiaaudi-
tor, kéményseprõmester, 
gáz- és olajégõ-kezelõ 
és -karbantartó. Cége  

a Leikauf Tibor Kéményseprõipari Közszolgálta-
tó Ev., fõbb szolgáltatásai: kéményseprõ-ipari 
tevékenység. 
A Magyarországi Kémény seprõ mesterek Szövet-
ségének elnöke, a Baranyai Kéményseprõk Ipar-
testületének elnöke.

Murányi Sándor

56 éves, végzettsé-
gei: épületgépész mér-
nök, gázszerelõ és 
központifûtés-szerelõ 
mester.
Cégében a pécsi Murá-
nyi Épületgépészet Kft., 

amelynek tulajdonosa és ügyvezetõje. Fõ szol-
gáltatásai: épületgépészeti kivitelezés, szerviz, 
kereskedelem. A MÉGSZ alelnöke.

Sántha Károly
67 éves, épületgépész 
üzemmérnök, gépész 
mûszaki ellenõr, felelõs 
mûszaki vezetõ, épület-
gépész tervezõ.
Cége a székesfehérvári 
Alba-Fitter Kft., amely-

nek ügyvezetõje. A cég fõ tevékenységei: víz-, 
csatorna-, gáz-, központi fûtés tervezése, kivi-
telezése, gáz-mûszaki-biztonsági felülvizsgálat.
A megyei kamarai gázmestervizsga-bizottság  el-
nöke, Fejér Megyei Kereskedelmi és Ipar Kamara 
Felügyelõ bizottsági tagja.

Somlai Róbert
41 éves, közgazdász. 
Az E.ON Energiakeres-
kedelmi Kft. marketing-
szakreferense. Ebben 
a beosztásban a mar-
ketingosztály beszerzé-
seinek és pénzügyeinek 

támogatása és kapcsolattartás a partnerszerve-
zetekkel a feladata.

A Gázközösség új elnökségének tagjai
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egyesületünk régi-új elnökét kértük év végi 
értékelõ interjúra. A fõ témánk természetesen 
az, hogy idén elõször a tagok egy részének 
gazdasági szövetsége jelentõs megrendelés-
hez jut az e.ON által kiszervezett munkákból.

– Hogyan értékelnéd az év legfontosabb ese-
ményeit, folyamatait?

– Az egyesület hagyományos projektjei eb-
ben az évben is jól mûködtek, kiválóan sikerült 
a Szekszárdi Szakmai Nap, szervezetten zaj-
lott a közgyûlés, továbbra is megjelenik a Hírle-

vél, idén volt Földgázfórum is, amelyen a tagság 
érdeklõdõbb része jelentõs számban megjelent. 
Ami a korábbi évekhez képest jelentõs változás, 
hogy konzorciumban indultunk az E.ON kiszer-
vezett tevékenységeire. Még 2013-ban mond-
tam azt a Hírlevélben közzétett interjúban, hogy 
a gázközösségi tagság nem jár elõnyökkel, csak 
lehetõségeket kínál, amivel akkor lehet élni, ha 
valaki kitartóan, keményen dolgozik.

– Akkor ennek idén õsszel jött el az ideje az-
zal, hogy a konzorciumi sikerrel megtört a jég?

– Újra és újra felvetõdött a köreinkben, hogy 
a Gázközösségnek gazdasági célt is kell adni, és 
ezt a célt realizálni is kell. Ez történt meg a kon-
zorcium megszervezésével és végül a pályáza-
tok nagyobb részének megnyerésével. Több mint 
60 vállalkozás jelezte, hogy érdeklõdik a kon-
zorcium iránt, végül 36 cég vette a fáradtságot, 
hogy tempósan végigmenjen a konzorciumi tag-

gá válás útján. A határidõk nem tûrték a haloga-
tást, aki nem vette komolyan az idõ sürgetését 
és a rengeteg adminisztratív feladat teljesítését, 
az sajnos idén kimarad. Több mint ezer doku-
mentumot kellett kitöltetnünk és továbbítanunk, 
volt, akiknek már sok dokumentum eleve készen 
állt, voltak, akiknek eléggé elölrõl kellett kez-
deni az igazolások, tanúsítványok, bizonyítvá-
nyok és egyebek begyûjtését. Jó volt látni, hogy 
sokan profik ezen a pályán, és az internetet is 
zökkenõmentesen használják. Egyébként, meg-
lepetést okoztunk, a konkurensek nem vettek 

komolyan bennünket. A konzorcium szervezése 
kapcsán is megmutatkozott, hogy kialakult mint-
egy 40 vállalkozásból álló aktív tagság az egye-
sületben. Sorozatosan kapok pozitív visszajelzé-
seket arról is, hogy a tagok többsége, vagyis még 
nem mindenki, hajlandó legalább elfogadni az 
együttmûködés gondolatát, és elfogadja ebben a 
segítséget. Egyre többen vannak, akik újabb ér-
tékeket látnak a Gázközösségben, egymás segí-
tésében.

– Nem kényszeredett megoldás, hogy kon-
zorciumra van szükség ahhoz, hogy vállalkozók 
nyerjenek munkákat?

– Az a legnagyobb gond, hogy a pályázat kiírói, 
fõleg a jogi és a környezetvédelmi terület, nem 
fogadja el azt, hogy egy vállalkozás a pályáztatás 
nélkül is megfelel bizonyos jogi és mûködési fel-
tételeknek. Ezek betartását hatóságok ellenõrzik, 
és a végsõ ítéletet, mint mindenben a verseny-

szférában, a piac hozza meg, ezért a megrendelõ 
bizonyos ellenõrzési törekvéseit nem tartjuk in-
dokoltnak. Próbáljuk elérni, hogy elfogadják ezt.

– Õsszel volt még egy fontos budapesti ta-
lálkozód az E.ON székházában. Milyen sikerrel 
jártál?

– A konzorcium szervezésétõl teljesen függet-
lenül találkoztam az E.ON beszerzési igazgató-
jával, akinek bemutattam az egyesületet, külön 
is kiemelve azt az évek óta tartó munkát és tö-
rekvést, amivel igyekezett a tagság nagy része 
olyan minõsítéseket és képzettségeket szerezni, 
amivel az E.ON partnerévé, beszállítójává vált-
hat. Errõl a törekvésrõl az E.ON egyes, számunk-
ra fontos helyein még nem tudnak vagy nem tud-
nak eleget, amire talán az is magyarázat, hogy 
az E.ON szervezete hatalmas. Úgy érzem, a vál-
tozáshoz ez a találkozó is közelebb vezetett egy 
lépéssel.

– Az épületgépészeti piac egyik idei tapasz-
talata, hogy a nagyobb, sokszor pályázati for-
rásokból finanszírozott közületi munkák mellett 
a hazai magánmegrendelések továbbra is na-
gyon alacsony szinten vannak. Hogyan értéke-
led a piacot, és van-e erre a helyzetre valami-
lyen megoldási javaslatod?

– A pályázati, közületi, állami megrendelése-
ket, akik megtehetik, nagy ívben kerülik. Amikor 
egy szervezetnek, intézménynek nincs valódi tu-
lajdonosa, igen érdekes dolgok történnek. Van-
nak köztünk vállalkozók, akik jól mozognak ezen 
a területen. Véleményem szerint lassan kialakul 
a tiszta, tisztességes megrendelõi kör, ehhez az 
kell, hogy ne legyen rákényszerítve az épületgé-
pész vállalkozó minden munka elvállalására, il-
letve tudjon nemet mondani akkor, amikor már 
sejti, hogy be fogják csapni.

– Mit tervezel 2015-re? Milyen fõbb pontokat 
szeretnél elindítani, folytatni, teljesíteni?

– Elõször is a konzorciumot jól kell üzemel-
tetni. Utána át kell tekinteni a Gázközösség 
mûködését, költséggazdálkodását. Ki kell alakí-
tani a tagok olyan adatbázisát, ami egymás vál-
lalkozói, mûszaki munkáját segíti. És természe-
tesen legalább a korábbi színvonalon meg kell 
szervezni a rendezvényeket, találkozókat. Ez 
bõven elég is lesz. Eredményes közös egyesüle-
ti munkát és sikeres egyéni boldogulást kívánok 
minden tagunknak 2015-re!

2014-ben egyszerre hagyományos  
és új utakon járt a Gázközösség

Murányi Sándor elnök szót kért a pécsi megyei találkozón
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Az elmúlt években megtartott megyei talál-
kozókon értelemszerûen az egyik fõ napirend 
az e.ON berkein belül történt változások, az 
e.ON által a tagoknak kínált lehetõségek is-
mertetése, elemzése volt. ezúttal is ezekkel 
a témákkal indultak a megyei rendezvények 
Siófokon, Székesfehérváron és Pécsett.

Tudósítónk a pécsi találkozón volt jelen, de Bay-
er Károlytól és Murányi Sándortól informáci-
ókat kértünk a két másik helyszínen a pécsi 
rendezvénytõl eltérõen elhangzott információk-
ról, és ezeket lehetõség szerint, és a fontosságot 
is mérlegelve beépítettük írásunkba.

A megyei találkozók elsõ elõadója Tóth 
László, az E.ON energiamérési osztály munka-
társa volt, aki tájékoztatást adott a magyar-
országi E.ON-cégek körében az utóbbi hóna-
pokban történt, a Gázközösség tagjait is érintõ 
változásokról. Mint Tóth László elmondta, az 
E.ON-on belül új jövõkép (célok) és küldetés 
(feladatok) kidolgozására került sor az elmúlt 
idõben. A cég életében a jövõben a korábbinál 
is hangsúlyosabb lesz a párbeszéd, a partne-
rek iránti bizalom, a csapatmunka és munka-
társak egyértelmû felhatalmazása. A szerve-
zetben zajló belsõ párbeszéd eredményeként 
a folyamatos fejlõdés, az innovatív gondolko-
dásmód, a sikerek közös elérése és a hosszú 
távon fenntartható üzleti sikerek fontos érték-
ké emelkedtek.

Információk a megyei  
találkozókon elhangzottakról

November 1-jétõl részben új felsõ vezetõi is 
vannak a cégnek, és a korábbihoz képest mó-
dosult az E.ON cégeinek irányítási struktúrája 
is. A Gázközösség tagjait közelebbrõl az érin-
ti, hogy az egykori DDGÁZ- és KÖGÁZ-területek 
az irányítás szempontjából „átszabásra” kerül-
tek: Knippl Károly irányításával folytatja tovább 
a munkáját a pécsi, kaposvári és nagykanizsai 
régió, és Somodi Gábor régióvezetõ irányításá-
val a veszprémi, székesfehérvári és szekszár-
di régió. Mint Knippl Károly pécsi régióvezetõ 
jelezte, erre a vállalaton belüli egységesebb 
szakmai és munkakultúra érdekében kerül sor. 
Azt is várják többek között, hogy a jó gyakorla-

tok átvétele még hatékonyabb és gyorsabb lesz 
a régiók között.

Tóth László elõadása második részében a Gáz-
közösség tagjaival kapcsolatos együttmûködésrõl 
adott információkat. Mint mondta, 2014-ben 
újabb lépés volt a korábbiakhoz képest, hogy 
az idõszakos mûszaki-biztonsági felülvizsgálat 
is kiszervezésre került, amit így végezhettek az 
egyesület tagjai is. Fontosnak tartotta kiemelni, 
hogy folyamatosan fejlõdik, információkkal gaz-
dagodik az E.ON honlapján belül a szakmai part-
nereknek szánt oldal (e.on.hu/partnerek), ami 
jelszó nélkül, egyszerûen és gyorsan elérhetõ.

A partnerkapcsolatok terén közös céljaink le-
hetnek, folytatta Tóth László. Az E.ON továbbra 
is hozzájárul a Gázközösség tagjainak fejleszté-
séhez információkkal, képzésekkel, az ügyinté-

zésekkel kapcsolatban törekszik a gyors infor-
málásra. A pécsi találkozón ekkor hangzott el 
elõször a hivatalos információ, hogy a Gázközös-
ség konzorciuma négy kiszervezéses pályázatot 
megnyert.

Tóth László elõadása végéhez érve tájékozta-
tást adott arról is, hogy a mûszaki-biztonsági fe-
lülvizsgálat szabályozása és körülményei rende-
zettek lettek, és annak érdekében, hogy a kisebb 
vállalkozások is hozzáférjenek a feladathoz, nem 
kérték az ISO-tanúsítás meglétét. Murányi Sán-
dor elnök hozzászólásában azt kérte, hogy ez 
biztosan maradjon így. Bernula Károly elnöksé-
gi tag azt kifogásolta, hogy az ügyfélszolgálaton 
nem minden esetben kerül illetékes és felkészült 
szakemberhez. Wessják Zsolt azt szorgalmaz-
ta, hogy bizonyos iratokat lehessen beküldeni e-
mailben is, szkennelt fájlként. Erre egyelõre nem 
adtak pozitív választ az E.ON munkatársai.

Knippl Károly régióvezetõ a pécsi régióval kap-
csolatos statisztikáit mutatta be a tagoknak.

Külön is kitért arra, hogy 4-6 napos határidõn 
belül megtörténnek a tervjóváhagyások a beér-
kezés és a postára adás között. Kérte, hogy a ter-
ven lévõ kapacitást pontosan írják be a tervezõk, 
mert a munkatársaik létszáma nem növekszik, 
a feladataik viszont igen, így például ezzel már 
nem tudnak foglalkozni. A régióhoz beadott ter-
vek hiba miatti visszaadása kedvezõ tendenciá-
kat mutat, aminek egyik oka az lehet, hogy Bocz 
Miklós tervfelülvizsgáló évente kétszer tart tájé-
koztatót. Mint a táblázatunkból is látható, a pé-
csi régióban beadott tervek száma nagyjából 
állandó évek óta – pedig a szakmán belül szóbe-
széd alapján csökkenésre tippeltek volna sokan 
– mondta Károly –, és a további tevékenységek 
sem csökkennek.

Egy kérdés kapcsán még elhangzott Tóth 
László részérõl, hogy az állam várhatóan az 
egyetemes gázszolgáltatókat veheti meg a jövõ 
év elsõ felében, a hálózati cégek pedig marad-
nak E.ON-tulajdonban.

Az elõadások után Murányi Sándor elnök 
gyorsértékelést adott a frissen megnyert konzor-
ciumi pályázatokról, és máris sorolta az ebbõl 
következõ további feladatokat. A pályázatnyerés 
fordulatot jelent, és azt bizonyítja, hogy összefo-
gással lehet könnyebben elõre jutni, fogalmazták 
meg többen is a megjelentek közül.

Meglepetésre, csak minimálisan csökkentek a gáztervek

A PécSi RéGió StAtiSztikájA
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Mint azt Bayer Ká-
roly hangsúlyozta, a 
jelen lévõ szakem-
berek egyértelmûen 
hangoztatták, a föld-
gáznak kulcsszerepe 
lesz az energiaellá-
tás átalakításában, 

együtt alkalmazva a megújuló energiákkal. – Ez 
volt a mottója az idei Földgázfórumunknak is, 
meg kell találni az egyensúlyt a fosszilis ener-
giahordozók és a megújuló energiák között, hi-
szen tisztán megújuló energiákkal ma még sok 
esetben nem oldható meg a biztonságos és ki-
számítható energiaszolgáltatás! – tette hozzá az 
E.ON szakértõje, aki szerint a jövõbe mutató fej-
lesztések ismeretében kijelenthetõ, a gáz egyedi 
felhasználása helyett várhatóan a hõszolgáltatás 
lesz az egyik üdvözítõ megoldás.

A rendezvényen elhangzott, hogy a gázszakma 
fejlõdési lehetõségei elsõsorban a gázhálózatok 

A jövő megoldása:
áramból gázt?
Mint az elmúlt években minden alkalommal, idén is jelen volt a legjelentõsebb németországi 
gázipari rendezvényen Bayer Károly, a Gázközösség tiszteletbeli elnöke. A GAt idei eseményé-
nek – melyen több mint kétezer szakember vett részt, és mintegy kétszáz kiállító mutatta be 
termékeit – egyik súlyponti témája a környezetbarát módon, biztonságosan és gazdaságosan 
alkalmazható földgáz volt. 

A GAT-ot követõen Bayer Károly üzemlátogatáson 
is részt vett, amelyen nagyon hasznos informáci-
ókat szerzett. Az Energieversorgung Nordhausen 
GmbH elnevezésû társaság telephelyén járt, ahol 
a vállalat vezetõ szakembereivel beszélt.

A cég – amely a megújuló energiák és a kör-
nyezetvédelem elkötelezettje – a mintegy 42 
ezer lakosú Nordhausen városát és vonzáskör-
zetét látja el árammal és gázzal, emellet a vá-
ros távhõellátó rendszerét látja el energiával.  
20 éve üzemeltetnek kapcsolt hõ- és áram-
termelõ berendezéseket, amelyek közül a legna-
gyobb 6,5 MW áramot és 8,5 MW hõt termel öt 
nagy teljesítményû gázmotorral. Ezeket egészí-
tik ki a téli, intenzívebb hõigényû idõszakokban 
a gázfûtéses kazánok.

– A berendezés szakmai nagyszerûségén kívül 
nagyon fontosnak tartom megjegyezni, ahogyan 

fenntartása mellett az úgynevezett „okos mérés” 
technológiájára fognak összpontosulni.

– Szerepelt az eseményen annak megvitatá-
sa is, hogy a szolgáltatott gáz minõségének vál-
tozása esetén (L helyett H gáz) miként lehet az 
érintett nagyszámú fogyasztókészüléket a leg-
hatékonyabban átállítani – mondta Bayer Ká-
roly. A DVGW kidolgozott egy ún. Elektronikus 
kézikönyvet, amely a szakemberek számára se-
gítséget nyújt. 

A GAT idei rendezvényén egyébként egyete-
mi hallgatók pályázatainak a díjátadására is 

sor került, valamint gázszerelõ-
tanulók is megmutathatták gyakor-
lati tudásukat. Ezenkívül még a né-
met fogyasztók körében népszerû 
gázüzemû gépjármûvek felhasz-
nálási technológiáját is megismer-
hették a jelenlévõk. – Számomra 
ugyanakkor nagyon érdekes szín-
foltja volt a rendezvénynek a THÜ-
GA-csoport innovációja, amely so-
rán 2013-an elsõként tápláltak be 
a földgázhálózatba hidrogéngázt, 
amelyet „zöldáram” segítségével ál-
lítottak elõ – emelte ki Bayer Károly 
a társaság „power to gas” projekt-
jét, amely véleménye szerint közép- 
és hosszú távon mindenképpen ko-
moly perspektíva lehet a megújuló 
energiák alkalmazása terén – mivel 
az áram gyakorlatilag nem tárolható, 
a gáz viszont igen.

ezt a technológiát kommunikálják a fogyasztók 
felé – hangsúlyozta Bayer Károly. – Új ügyfél-
központjukban ugyanis a hétköznapi emberek is 
meg tudják nézni mûködés közben a mikrovál-
tozatot, amely 1 kW áramot és 2,5 kW hõt ter-
mel. Emellett pedig bemutatnak egy modern, 
ha szükséges, internetalapú vezérlõ- és szabá-
lyozórendszert is, amely optimalizálja egy lakás 
energiaszükségletének felhasználását. Ez a faj-
ta népszerûsítés, úgy vélem, nagyon dicséretes, 
és akár nálunk is be lehetne vezetni, hiszen így 
a fogyasztók nemcsak számlaügyekben keresik 
fel a szolgáltatót, hanem egy jövõbe mutató, bár 
kétségtelenül ma még nem mindenki számára 
elérhetõ technológiát is megismerhetnek.

A társaság biogáz-telephelyén idén májusban 
kezdték el a beruházást, decemberben már pró-
baüzem lesz, és 2015 januárjától tervezik a folya-

matos üzemelést. A mintegy 11 millió eurós be-
ruházás 3,1 millió köbméter földgázminõségû 
biogázt fog termelni, javarészt környékbeli anya-
gokból, mint kukorica, valamint cukor- és szesz-
gyártási maradékok felhasználásával. A próbaüze-
melés során kiemelt figyelmet szentelnek a zaj- és 
szaghatások, valamint az esetleges károsanyag-
kibocsátás ellenõrzésére, továbbá a biztonságos 
mûködésre. Az elõállított nyers gázt egyébként még 
kezelni kell, ki kell vonni belõle a kén-hidrogént és 
a szén-dioxidot. A visszamaradt komposztanyagot 
mezõgazdasági célra lehet felhasználni.

A társaság az értékesített biogázból évi mint-
egy 2,6 millió euró hozamot tervez. A megtermelt 
mennyiség 90 százalékát saját kapcsolt hõ- és 
áramtermelõ berendezéseiben hasznosítja, míg 
10 százalékát földgázüzemû autók ellátására, és 
egyéb végfogyasztóknak szánja.

Az E.ON elosztóberendezése a Dél-Dunántúlon. Ebben még nincs 
biogáz

Biogázüzem tanulmányozása helyszíni szemlén
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Évek óta állandó stábbal 
dolgoznak

Nem ma kezdte  
tevékenységét tag-
vállalkozásunk,  
a bólyi B & T Épü-
letgépész Kft. Köz-
vetlenül a rend-
szerváltás után  
a Bólyi Mezõgaz-
dasági Kombinát 

építõrészlegében dolgozó négy munkatárs alakí-
totta meg a céget, amely azóta is mûködik.

Jelenleg tizennyolcan dolgoznak, amely a 
hosszú évek alatt nem változott. – Talán szeren-
csénk is van, de kétségtelen, tõlünk csak külföl-
di munkavállalás miatt mennek el, és többen is 
jönnének hozzánk dolgozni, de nem szeretnénk 
tovább bõvülni – mondta a cég ügyvezetõje, 
Bachesz Gyula, aki hozzá tette, az induláskor 
kezdõdött Bóly gázellátásának fejlesztése, így 
jelentõs, fõként lakossági megbízást kellett tel-
jesíteniük. A cég eleinte tervezési feladatokat lá-
tott el, aztán már a kivitelezéseket is elvállalta.

Az idei esztendõt jónak ítélte meg az 
ügyvezetõ. Mint mondta, számukra már a tava-
lyi év is erõsebbnek bizonyult, most, év végén 
pedig teljes dömping van. Ezek a megbízások 
elsõsorban közületi munkák, a magánberuházá-
sok továbbra is elmaradnak, és már látható, a 
következõ évben is ez lesz a trend. – Ezzel együtt 
a közületi megbízások sajnos kockázatosabbak, 
hiszen a részben hitelbõl vagy éppen pályázati 
finanszírozással megvalósuló munkák esetében 

Gázlopás: bejelentés esetén nincs szankció
Az E.ON számára kiemelt fontosságú a há-
lózati veszteségek csökkentése. Az emi-
att okozott kár azonban nemcsak az elosztói 
engedélyest, hanem a díjon keresztül a végfel-
használó fogyasztókat is sújtja. Az E.ON ezért 
kéri a Gázközösség tagjait, hogy amennyiben 
a munkavégzésük során szabálytalanságot 
tapasztalnak, jelezzék a társaság felé.

„Amennyiben a szerelõ bejelenti a szabály-
talanságot, az E.ON november 22-tõl mente-
síti az ügyfeleket a kötbér és a bírság megfize-
tése alól” – tájékoztatta lapunkat Tóth László, 
a társaság RSZR-koordinátora.

A bejelentést az E.ON honlapján lehet meg-
tenni, a partnerek számára kialakított oldalon, 
egy erre a célra létrehozott aloldalon.

Tagjaink értékelik  
az elmúlt évet
Hagyomány, hogy az év végi Hírlevélben arra kérjük néhány tagunkat, összefoglaló jelleggel 
értékeljék az elmúlt évet. idén sem tettünk másként.

sokkal lassabban érkeznek be a pénzek, ame-
lyek sok esetben megnehezítik a mindennapokat  
– árnyalja a piaci helyzetet Bachesz Gyula.

Az idei év egyik kiemelkedõ szakmai munká-
ja, az ügyvezetõ szerint, a bólyi központi termál-
vizes fûtés, amely során a cég a közintézmények 
bekötését végezte.

Nyomott árak, lassú 
megrendelői döntések, nehéz 
tervezés

– Mindennel fog-
lalkozunk, ami 
épületgépészet – 
mutatta be röviden 
a pécsi székhelyû, 
2008-ban alapí-
tott HÕKAR SZER 
Épületgépészeti 
Kft.-t ügyvezetõje. 

Hölbling Zsolt még hozzátette, hogy a cég 
igazán 2010-tõl indult be, elsõsorban víz-,  
gáz-, fûtésszerelés, valamint klíma- és szellõzés-
technika területén.

Leginkább generálkivitelezések épületgépé-
szeti szakmai munkáit végzik, a létszám az évek 
elõrehaladtával folyamatosan nõtt, 10 fõ kö-
rül stabilizálódott. Az idei esztendõvel kapcso-
latban az ügyvezetõ elmondta, nem panaszkod-
nak, kaptak annyi megbízást, amire alapvetõen 
szükségük volt, de… – Komoly problémá-
nak tartom, hogy amíg a korábbi években több 
magánmegrendelésünk is volt, idén elkerültek 
ezek a megbízások, inkább kisebb átalakítá-

sokra, beruházásokra kértek fel bennünket csa-
ládi házas területen – emelte ki Hölbling Zsolt, 
és egyúttal azt is hozzá tette, közületi, vállal-
kozói megrendelõik esetében komoly probléma, 
hogy rendkívül nyomott árakon tudják csak vál-
lalni a munkákat. – Nem érzem, hogy a gazda-
sági válságnak vége lett volna, az egyre alacso-
nyabbra lealkudott árak mellett a fõvállalkozók 
garanciális idejének vállalásai is egyre inkább 
nõttek. Nyugodtan kijelenthetjük, hogy ez nem jó. 
– mondta az ügyvezetõ, aki hozzá tette, 2015-
re sem várnak jobbat, hiszen még nagyon ter-
vezni sem tudnak ebben a helyzetben. – Áraján-
latokat adunk folyamatosan, de hogy ezekbõl 
mikor lesz munka, nem lehet tudni. Sokszor ta-
pasztaljuk, hogy a lassú döntést követõen hirte-
len kell megkezdeni a kivitelezést, így nehéz ter-
vezni bármit is.

Nem akarnak függeni senkitől
Jövõ februárban lesz éppen 18 éve, hogy meg-
alakult K-Gáz Kft. Veszprémben, nem meglepõ 
módon 18 fõvel. Az akkori KÖGÁZ szervizrész-

legében gondol-
ták úgy, belevág-
nak a vállalkozói 
létbe.

Az azóta eltelt 
idõszak alatt át-
lag 22-25 fõvel 
dolgoznak, és 
Veszprém megyét 

fedik le elsõsorban a Saunier-Duval, a Vaillant 
és a Bosch márkás készülékek szervizelésével.

– A Saunier-Duvalnak kizárólagos szervizköz-
pontja vagyunk a megyében, így csak ebben a 
szegmensben több mint 15 ezer fogyasztóval ál-
lunk kapcsolatban. – mondta a cég ügyvezetõje.

Káldosi István „meglepõen jónak” ítélte meg 
a 2014-es évet a cég szempontjából, és bizako-
dó a jövõ évre vonatkozóan is, de, mint mondja, 
a munkák megfelelõ ütemezetésére oda kell fi-
gyelniük. Megemlíti azt is, hogy bár a gázszol-
gáltató idén nem adott megbízást, pedig pályáz-
tak is, a szervizelés állandó munkát ad a K-Gáz 
Kft.-nek. A cég alapítása óta egyszer volt csupán 
veszteséges.

– Folyamatos célunk, hogy ne függjünk sem-
milyen nagyobb megbízótól, megbecsüljük a ma-
gánmegrendeléseket. Annál inkább, mert bár 
egyre modernebb, takarékosabb és jó hatásfokú 
készülékek jelentek meg a végfelhasználóknál, 
úgy tûnik, a fogyasztók ma már látják az állandó 
karbantartás fontosságát, az állagmegóvás költ-
ségtakarékos következményeit.
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Hozott-e változást a Gázipari Műszaki–
biztonsági Szabályzat a tervezési  
és kivitelezési gyakorlatban? (2005–2014)

ezzel a címmel tartott elõadást Gyárfás Attila, 
a MéGSz ügyvezetõ elnöke, a 46. Nemzetközi 
Gázkonferencián, Siófokon.

A szabályzat „életrajzát” az alábbi ábra mutat-
ja. Jól látható, hogy a GOMBSZ (Gáz- és Olajipari 
Mûszaki Biztonsági Szabályzat) megszüntetését 
követõ, csaknem kétéves „törvényen kívüli” álla-
pot ideje alatt nem létezett szabályozás. Ez alatt 
a szakma és a hatóságok – más híján – tovább-
ra is általában a GOMBSZ-t vették alapul.

A rendelettel létrehozott és szakmai szerveze-
tek – köztük a MÉGSZ – képviselõibõl álló Gáz-
ipari Mûszaki Szakbizottság állította össze a már 
nagyon várt elsõ Gázipari Mûszaki-biztonsági 
Szabályzatot (GMBSZ), majd az ezt követõ 7 év-
ben ennek további 3 változatát. A GMBSZ-nek 
ez az összesen 4 kiadása még a Magyar Keres-
kedelmi és Engedélyezési Hivatal (MKEH) köz-
zétételével lépett hatályba. A közzététellel ha-
tályba léptett szabályzatok idõszaka mostoha, 
„kvázi” állapotnak nevezhetõ, mivel a szabály-
zat elõírásait a szakma egy része nem tekintette 
kötelezõnek. Az eltérõ értelmezések indokolatla-
nul sok vitát gerjesztettek a tervezõk, a szerelõk 
és a gázszolgáltatók között.

Új jogi helyzetet teremtett a 2013-ban meg-
született 11/2013. NGM-rendelet, egyértelmûvé 
téve a szabályzat minden szereplõ számára 
kötelezõ érvényességét.

Ezen elõéletet figyelembe véve tehetõ föl a 
címbeli kérdés: Hozott-e változást a szabály-
zat a tervezõk és a szerelõk számára? Ho-

zott-e változást az engedélyesek gyakorla-
tában és a társhatóságok hozzáállásában? 
És mit jelentett a felhasználók részére?

A teRVezÕk oldaláról kijelenthetjük, hogy IGEN, 
a szabályzat hozott változást, mert amellett, hogy 
megszületett, tervezési segédletként is használha-
tó. Meg kell azonban jegyezni, hogy a rendeleti for-
ma megszületése elõtt a tervezõk gyakran NEM él-
hettek a szabályzat adta tervezõi szabadságukkal, 
mert az engedélyesek mereven ragaszkodtak a sa-
ját, egymástól is eltérõ technológiai utasításaikhoz.

AZ eNGeDélYeSek gyakorlatában kezdetben 
NEM hozott változást a szabályzat, mert arra hi-
vatkozva, hogy a szabályzatot „csak közzétet-
ték”, a saját technológiai utasításaikat tartot-
ták követendõnek, melyek ráadásul szolgáltatási 
területenként eltérõek voltak. Ez a negatív meg-
különböztetés ráadásul jogszabályellenes volt, 
mert a földgázellátásról szóló törvény végre-
hajtási rendelete egyértelmûvé tette a szabály-
zat ebben a formában is kötelezõ alkalmazását.  
A 11/2013. NGM-rendelet hatályba lépése vi-
szont teljesen egyértelmûvé tette végre az enge-
délyesek számára is a szabályzat kötelezõ jel-
legét, tehát 2013. április 20. óta IGEN, hozott 
változást az engedélyesek gyakorlatában is.

A táRSHAtóSáGOk, nevezetesen az építés-
ügy területén illetékes Belügyminisztérium gya-
korlatában NEM hozott változást a szabályzat, 
mert a néhány gázszakmai elõírást is tartalmazó 
OTÉK – a szakmai szervezetek többszöri kezde-
ményezése ellenére – továbbra is indokolatlanul 
szigorúan, a nemzetközi gyakorlatnál is szigorúb-

ban szabályozza és korlátozza az oldalfali égés-
termék-kivezetés létesítését. Lehetetlenné téve 
ezzel a többszintes lakóépületek gázkészülékei-
nek korszerûsítését, az energiahatékonysági és a 
környezetvédelmi követelmények teljesítését.

Ugyancsak NEM hozott változást a szabály-
zat kezdetben, a szintén a BM irányításával 
mûködõ kéményseprõ-ipari közszolgáltatás terü-
letén sem, mert a kéményseprõk tevékenységét 
2010-ig elavult, elsõsorban a szilárd tüzelésû 
berendezésekre alkalmas rendelet szabályoz-
ta. Utóbb IGEN, hozott változást a szabályzat a 
kéményseprõ ipar területén is, de az új vonatko-
zó szabvány, majd a törvény és a rendelet sem 
vette figyelembe a szabályzatnak az égéster-
mék-elvezetésre vonatkozó, Európában is alkal-
mazott egyes elõírásait.

A SzeRelÕk, kiVitelezÕk számára kezdet-
ben szintén NEM hozott változást a szabályzat 
annyiban, hogy az engedélyesek mûszaki ellenõrei 
sem a szabályzat elõírásai, hanem a helyi gáz-
szolgáltató technológiai utasítása alapján végez-
ték tevékenységüket. IGEN, hozott viszont válto-
zást számukra a szabályzat annyiban, hogy van 
írásos „tananyag”. Különösen nagy változásnak 
ítélhetjük a szerelõk szempontjából a nem terv-
köteles készülékcsere lehetõségeinek kibõvítését, 
az egyszerûsített készülékcsere-eljárás beveze-
tését 2012. szeptember 19. óta. A várakozások 
ellenére NEM látszik viszont nagy változás a „fe-
kete” és a szabálytalan szerelések vonatkozásá-
ban, mert még mindig elterjedt gyakorlat.

A FelHASzNálók számára IGEN, hozott vál-
tozást a szabályzat, mert egyértelmûen tartal-
mazza a kötelezettségeiket. NEM változott vi-
szont a felhasználók tájékozatlansága, továbbra 
is ki vannak szolgáltatva a számukra szolgálta-
tást végzõk érdekeinek.

A fentiek alapján megállapítható, hogy a gáz-
felhasználó berendezések létesítésében és üze-
meltetésében résztvevõ szereplõk, azaz a SZAK-
MA számára általában jelentõs változást hozott 
a szabályozás, egyértelmûvé tette számukra a 
feladataikat és fõleg a felelõsségi határokat.

Végezetül, a szabályzat alkalmazásával kapcso-
latos tapasztalatok alapján levonható tanulságok:
– A szabályzat folyamatos fejlesztése, aktuali-

zálása továbbra is szükséges.
– Az eddigieknél nagyobb hangsúlyt kell he-

lyezni a szabályzat minden szereplõ részérõl 
történõ, egységes elfogadtatására.

– Fokozni kell a Gázipari Mûszaki Szakbizottság 
hatékonyságát, az idõnként szükségessé váló 
módosítások átfutási idejének rövidítését.

Gy. A.

GOMBSz
1977. 04. 06.– 2004. 01. 01.
1/1997. (IV. 6.) NIM-rendelet

GMBSz – 2008
2009. 05. 06.– 2012. 09. 18.

MKEH-közzététel

MBSz
2013.04.20.–  

11/2013. (III. 21.)  
NGM-rendelet      

GMBSz
2005. 12. 12.– 2006. 10. 10.

MKEH-közzététel

GMBSz – 2012
2012. 09. 19.– 2013. 04. 19.

MKEH-közzététel

GMBSz 1.sz. mód.
2006. 10. 11.– 2009. 05. 05.

MKEH-közzététel
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A Magyar épületgépészek Szövetsége és a 
Magyar Gázipari Vállalkozók egyesülete kö-
zös módosítási javaslatot nyújtott be a Nem-
zetgazdasági Minisztériumhoz, a 11/2013. 
(iii. 21.) NGM-rendeletben megfogalmazott 
feltételrendszer módosítására.
A hatályos rendelet szerint az elavult, nyitott égésterû 
gázkészülékek korszerûbb, zárt égésterûekkel történõ 
cseréje egyszerûsített eljárással csak abban az eset-
ben megengedett, ha az új készüléket a vele együtt, 
a gázkészülék részeként tanúsított égésilevegõ-
hozzávezetõ és égéstermék-elvezetõ rendszer ele-
meivel szerelik és helyezik üzembe.

A javaslat szerint egyszerûsített eljárás-
sal lenne elvégezhetõ a készülékcsere akkor is, 
ha az új készülék rendelkezik az MSZ CEN/TR 
1749 szabvány szerinti C6-tanúsítással, és az 
alkalmazni kívánt égésilevegõ-hozzávezetõ és 
égéstermék-elvezetõ rendszer ugyan nem a ké-
szülék részeként tanúsított, de rendelkezik CE-
jellel és a gyártójának az építési termékrende-
let szerinti teljesítménynyilatkozatával, valamint 
a rendszer elemei egyértelmûen azonosíthatók. 

Változnak a követelmények  
a kazánokra 2015-ben

Az õsszel Budapesten rendezett, a gázkészü-
lékek forgalmazásával kapcsolatos Nemzeti 
Szakmai Fórumon Versits Tamás, a Magyar 
Gázipari Vállalkozók Egyesületének elnöke 
elõadásban ismertette azt, hogy a 813/2013. 
EU- és a 814/2013. EU-rendeletek 2015. 
szeptember 26-i hatállyal olyan új energiaha-
tékonysági és emissziós határértékeket írnak 
elõ az EU-ban forgalmazott tüzelõberende-
zésekre, amelyek csak a legkorszerûbb ké-
szülékekkel teljesíthetõk.
Az új elõírások hazai bevezetéséhez szüksé-
ges elõkészületeket, intézkedéseket sürget-
te felszólalásában Sziládi Sándor a GÉPÉSZ 
Holding ügyvezetõje. Felhívta a figyelmet 
arra, hogy a hatályba lépés után már nem 
forgalmazható készülékek kivezetése nem 
csak a kereskedõket, hanem a készülékgyár-
tókat is nehéz helyzetbe hozhatja. Nem vilá-
gos egyelõre, hogy a rendelet vonatkozik-e a 
határidõ elõtt már legyártott, gyártói vagy ke-
reskedelmi raktárkészleten levõ vagy akár 
már eladott, de még nem üzembe helyezett 
készülékekre is.

A fórum második részében a szak-
mai kerekasztal szereplõi az épületgépé-
szeket érintõ aktuális kérdésekre fogal-
maztak meg válaszokat. Elhangzott, hogy 
a csökkenõ földgázfelhasználás miatt még 
nagyobb szükség van a szakmán belü-
li együttmûködésre, a költséges bürokrácia 
megszüntetésére. Ehhez kapcsolódó intéz-
kedés lehet például a tervfelülvizsgálat és 
a mûszaki-biztonsági felülvizsgálat részbeni 
megszüntetése. Rendezendõ a társasházak 
gyûjtõkéményeinek elhanyagolt állapota és a 
korszerû, alacsony hõmérsékletû fûtésre való 
alkalmatlansága. A szakmát érintõ rendele-
tek és szabványok ellentmondásainak meg-
szüntetése is ad még feladatokat a kormány-
zati szerveknek.

Egyszerűsített készülékcsere  
– kiterjesztett feltételekkel

Követelmény lenne a javaslat szerint ezenkívül, 
hogy a csõrendszer gyártója által elvégzett mére-
tezés alapján az adott gázkészülék és a rendszer 
elemeibõl a gyártó utasításának megfelelõen 
összeszerelt berendezés a beépítés helyén, a 
gázkészülékre megadott mûszaki jellemzõkkel, 
üzembiztosan mûködjön, amirõl a csõrendszer 
gyártója nyilatkozattal felelõsséget vállal.

Ezzel a feltételrendszerrel az egyszerûsített eljá-
rásra jogosultsággal rendelkezõ gázszerelõ tovább-
ra is elvégezhetné a készülékcserét szaktervezõ 
bevonása nélkül, mert az összeépítéshez min-
den szükséges tájékoztatás – a javaslat szerint a 
csõrendszer gyártójától – a rendelkezésére áll. Ha-
sonlóan az eddigi gyakorlathoz, amikor a tájékozta-
tást a gázkészülék gyártója szolgáltatta.

A beterjesztõk a fentieken túl javasolták azt is, 
hogy az egyszerûsített készülékcsere-eljárás vég-
zéséhez szükséges személyi feltételek körében a 
szakirányú technikusi vagy felsõfokú, szakirányú 
végzettséggel rendelkezõ gázszerelõk mestervizs-
ga nélkül is szerezhessenek jogosultságot.

Gy. A.

20/2014. (iii. 7.) BM-rendelet az épületek 
energetikai jellemzõinek meghatározásáról szó-
ló 7/2006. (V. 24.) TNM-rendelet módosításáról 
(Magyar Közlöny 35. sz.)
Több pontosítást tartalmaz, és meghatározza a 
„közel nulla energiaigényû épület” fogalmát is.
118/2014. (iV. 3.) korm.-rendelet a gáz-csat-
lakozóvezetékek és a felhasználói berendezé-
sek mûszaki-biztonsági felülvizsgálatával kap-
csolatos bejelentések ügyében eljáró hatóság 
kijelölésérõl (Magyar Közlöny 50. sz.). A bejelen-
tések ügyében eljáró hatóság az ingatlan fekvése 
szerint illetékes katasztrófavédelmi kirendeltség.
29/2014. (iV. 3.) BM-rendelet a gáz-csatlakozó-
vezetékek és felhasználói berendezések mûszaki 

javításával kapcsolatos mulasztások bejelentésé-
nek eljárási szabályairól (Magyar Közlöny 50. sz.)
A rendelet hatálya a gáz-csatlakozóvezetékek 
és felhasználói berendezések felülvizsgálatával 
összefüggõ tevékenységekre, az e tevékenysége-
ket végzõkre, valamint a felülvizsgálattal érintett 
ingatlantulajdonosokra és társasházakra terjed 
ki, viszont nem hatályos a gázfelhasználó tech-
nológiák felülvizsgálatára.
30/2014. (iV. 10.) BM-rendelet a minimális 
építõipari rezsióradíj 2014. évi mértékérõl (Ma-
gyar Közlöny 53. sz.) A minimális rezsióradíj: 
2412 Ft/óra + áfa. A rezsióradíj egyes költség-
nemeire vonatkozó értékeket a rendelet 1. mel-
léklete tartalmazza.

A gázszolgáltatást érintő, június 15-ig megjelent jogszabályok

a Gázközösség elnöksége  
és a Hírlevél munkatársai

Boldog karácsonyt  
  és eredményes új évet kívánunk!


